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عامل 100 درصد از آتش سوزی های آبیدر،انسانی استافزایش دانش حقوقی مردم،ضرورتی جدی و اساسی است
قزوین – نسل فردا:رئیس کل دادگستری استان قزوین 
گفت: ناآگاهی حقوقی،زمینه بســیاری از مشــکلات در 
قراردادها، معاملات، دعاوی خانوادگی و حتی بروز جرائمی 
مانند کلاه برداری هاست. افزایش سطح آگاهی های حقوقی 
جامعه و تعداد پرونده های قضایی،رابطه ای مستقیم و نزدیک 
دارد.جمال انصاری رئیس کل دادگستری استان قزوین بر 
ضرورت ارتقاء دانش حقوقی عموم جامعه تأکید و اظهار کرد: 
امروز شرایط جامعه با گذشته بسیار متفاوت شده،چون سطح 
جمعیت،سطح مراودات و ارتباطات گسترده  تر شده؛ در نتیجه 

افراد ناچار به رعایت قوانین هستند.وی گفت:بی  توجهی به 
مقررات و قوانین به تلاطم در نظم اجتماعی و به تبع آن ظهور 
اختلاف ها و مشکلات بین افراد منجر می شود؛ ازاین رو چاره ای 
جز افزایش سطح علمی و آگاهی های حقوقی جامعه نداریم.
رئیس کل دادگستری استان قزوین افزود: اگر امروز برخی 
برای رفع اختلاف ملکی،برخی بــرای اثبات حقوق مدنی و 
مالی و... به دادگستری مراجعه می کنند، تنها بدان علت است 
که پیش از ورود به عرصه تجارت، معامله و خریدوفروش از 

مسائل حقوقی مربوط به آن بی اطلاع بودند. 

سنندج – نسل فردا: مدیرعامل سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری سنندج با بیان اینکه هیچ کدام از 
آتش سوزی های آبیدر عامل طبیعی ندارد، گفت : تمامی 
آتش ســوزی های رخ داده در آبیدر بــر اثر بی احتیاطی 
شهروندان صورت گرفته اســت.رامین اسدنژاد در جلسه 
پیشــگیری از وقوع آتش ســوزی در آبیدر که با حضور 
جمعی از دستگاه های ذیربط در سازمان پارک ها و فضای 
سبز برگزار شــد،اظهار کرد:ماهیت کاری این سازمان به 
گونه ای است که شهروندان در نخســتین اقدام در زمان 

وقوع بروز حوادث با ســامانه 125 تماس می گیرند.وی 
افزود:زمان در هنــگام بروز حوادث نقــش تاثیرگذاری 
دارد و زمان طلایی زمانی اســت که مــا بتوانیم به موقع 
در محل حادثه حضور پیدا کنیــم.وی عنوان کرد: برقرار 
کردن ارتباط با آتش نشــانان در زمان بروز آتش سوزی 
به خصوص در آبیدر در مدیریت کردن حادثه تاثیر بسزایی 
دارد که متاسفانه قســمت هایی از آبیدر نقطه کور است 
 و نمی توان با تلفن همراه یا بی ســیم با همکاران ارتباط

 برقرار کرد .

در راستای ترویج فرهنگ نمازصورت گرفت:  

تقدیر از مدیر شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی شاهرود

بابامحمدی – نسل فردا:شورای اقامه نماز استان 
سمنان در راستای ترویج و توسعه فرهنگ نماز از 
مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
شاهرود تقدیر کرد.عملکرد مثبت منطقه شاهرود 
در راستای برپایی و ارج نهادن به فرهنگ نماز مورد 
توجه شورای اقامه نماز استان سمنان واقع شد که 
با ارسال لوحی از زحمات و تلاش های مدیر منطقه 
شاهرود در ایجاد بسترهای لازم برای ترویج و توسعه 
نماز تقدیر شد.در این لوح آمده، مدیر شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی منطقه شاهرود)استان 
سمنان( از اینکه در ارزیابی از فعالیت های مربوط 
به ترویج و توسعه فرهنگ نماز در سال 94 موفق 
به برخورداری از فضیلت نماز و اخذ رتبه برتر به نماز 
شده اید،خرسندیم؛ لذا بدینوسیله از تلاش و اهتمام 
جنابعالی، اعضای شــورای اقامه نماز و همکاران 
محترم در عطرآگین کردن فضای سازمانی به عطر 

نماز قدردانی می کنیم.
دبیر هماهنگی مجمع هیئت های مذهبی ارومیه:

 لزوم حفظ وحدت
 بین اعضای  تشکل همگرایی 

حسینیان و مسئولین 

سالار صحرانورد-نسل فردا:هیئت ها نمی توانند 
سکولار باشند؛ هیئت امام حسین سکولار نداریم؛  
هر کس علاقه مند به امام حســین اســت،یعنی 
علاقه مند به اسلام سیاسی و اسلام مجاهد است.
معنای اعتقاد به امام حسین این اســت .   ) مقام 
معظم رهبری(.دبیر هماهنگی و اجرایی مجمع 
هیئات مذهبی ارومیه گفت:در اولویت ترین هدف 
مجمع، حفظ انسجام و وحدت بین اعضای  تشکل 
همگرایی حسینیان و مســئولین ارشد استانی و 
شهری  اســت.اکبر ابوالفتحی دبیر هماهنگی و 
اجرایی مجمع هیئات مذهبی ارومیه  اظهار داشت: 
یکی از اهداف اصلی مجمع هیئات مذهبی ارومیه 
) مه ما ( "تشکل همگرایی حسینیان" ،متشکل از 
فعالان فرهنگی و مذهبی شهر ارومیه جهت بحث و 
تبادل اندیشه بین مسئولین و مدیران ارشد استانی 
و شهری ، خادمین مذهبی، اساتید و کارشناسان 
و دانشجویان نبوغ،نخبه و زبده موسسات آموزش 
عالی، فعالین حوزه های علمیه اسلامی و  فرهنگی 
مذهبی شهر ارومیه در راســتای اتحاد ، انسجام ، 
هماهنگی و افزایش اثر گــذاری هیئات مذهبی 
شهرستان ارومیه در انتخابات ارزشمند و پر هیبت 
و بیمه گر  38 سال عمر با برکت ،خجسته و پر یمن 
انقلاب اســلامی در روز 29 اردیبهشت ماه سال 
جاری  ) پنجمین دوره شــورای اســلامی شهر و 
روستا ( است.وی اضافه کرد: خرسند هستیم  که با 
لطف و مرحمت الهی مجمع هیئات مذهبی ارومیه  
فعالیت ها و برنامه های انتخاباتی  خود را  در سطح 
شهرستان آغاز کرده است.وی تصریح کرد:  مجمع 
هیئات مذهبــی ارومیه  در نظــر دارد نامزدهای 
انتخاباتی  کارآزموده، کارآمد، با تدبیر ، ولایتمدار ، 
با حکمت و متخصص در یکی از زمینه های مرتبط 
با مدیریت شــهری را  ازبین نامزدهای انتخاباتی 
ثبت نام کننده و تایید صلاحیت شده از سوی هیئت 
های مرکزی  اجرایی و نظارت بر انتخابات استان 
آذربایجان غربی پالایش و نهایتا کاندیداهای اصلح 
را انتخاب و به عنوان نامزدهای مورد انتخاب  در بین 
جامعه هدف و افکار عمومی معرفی و چهره سازی  
کند.وی ادامه داد: در این باب چند جلسه مکرر با 
اعضای مجمع هیئات مذهبی ارومیه جهت حفظ 
انسجام،وحدت ،همگرایی و ایجاد فضای همگونی 
و ســازش آمیز ترتیب داده شده  که سرانجام بعد 
از بحث و تبادل آرا و نظرات فی ما بین اعضا  مقرر 
شد  یک لیست واحد انتخاباتی  حمایتی با معیارها 
و پارامتر های فوق الذکر ومورد مشورت قرار گرفته 
از نامزدهای انتخابات دوره پنجم شورای اسلامی 
شهر ارومیه در اسرع وقت آماده و به هیئات مذهبی 
 و مردم فهیم و ولایت مدار شــهر ارومیه معرفی

 بشوند .

اخبارکوتاه 

این مهم در کشور ما نیز با اهمیت خاصی در 
حال پیگیری است؛ به صورتی که مرکز معتبری 
از جمله»رویان« که در دنیا نیز شناخته شده 
است در کنار دیگر مراکز،موضوعات مرتبط با 
سلول های بنیادی را دنبال می کنند که این 
اقدامات باعث شده تا جمهوری اسلامی ایران 
در زمینه تولید سلول های بنیادی و پزشکی 
بازساختی رتبه اول منطقه و 15 جهان را به 
خود اختصاص دهد.همانند سازی حیوانات 
به منظور تکثیر نژادهای برتر،تولید داروهای 
نوترکیب ، کمک به حل مشکل ناباروری،ترمیم 
ضایعه نخاعی و بســیاری دیگر از اقدامات در 
حوزه ســلول های بنیادی انجام می شود که 
برای اطلاع از آنها با چند کارشناس این حوزه به 

گفت وگو نشستیم.
قابلیت های بی شمار سلول های 

بنیادی در درمان بیماری ها
مریم مقدم متیــن مدیر گروه ســلول های 

بنیادی و پزشکی بازساختی جهاد دانشگاهی 
خراســان رضوی و عضو هیئت علمی گروه 
زیست شناسی دانشگاه فردوسی مشهد در این 
رابطه می گوید:خوشبختانه در ایران در حوزه 
سلول های بنیادی پیشرفت های چشمگیری 
حاصل شده و حتی در بعضی موارد به موازات 
دنیا پیــش رفته ایم.وی اظهــار می کند:در 
مشهد نیز علاوه بر فعالیت های پایه ای که در 
دانشگاه هایی مانند فردوسی انجام می شود، 
انتقال تکنیک ها به کارهای انسانی با همکاری 
جهاد دانشگاهی مشــهد صورت می گیرد و 
بعد از آن با همکاری و کمک دانشــگاه علوم 
پزشکی مشهد مراحل درمانی طی می شود.
عضو هیئت علمی گروه زیســت شناســی 
دانشگاه فردوسی مشهد ادامه می دهد: چندین 
مورد کارآزمایی بالینی در مورد بیماری های 
قلبی، ام اس و... با همکاری جهاد دانشگاهی 
مشهد و دانشگاه علوم پزشکی در حال انجام 

و بررســی اســت، همچنین با کادر پزشکی 
ارتوپدی همکاری صورت گرفته و برای درمان 
شکستگی های اســتخوانی که جوش ناخور 
هســتند نیز طرح هایی را ارائه داده ایم.وی با 
اشاره به زمینه های کاربردی سلول های درمانی 
تصریح می کند: این ســلول ها قابلیت تکثیر 
زیادی دارند و از آن ها می توان به عنوان یک 
کارخانه برای تولید دارو و فاکتورهایی در این 
خصوص استفاده کرد؛ برای مثال این سلول ها 
در مهندسی بافت کاربرد دارند، همچنین در 
زمان حاضر بخش هایی به صورت شبه ارگان با 
کمک این سلول ها ساخته می شود و می توان به 
عنوان مدل بیماری از آن ها استفاده کرد.مقدم 
متین ابراز می کند:در پژوهش های بنیادی، 
علوم پایه و پزشــکی ترجمانــی با همکاری 
دانشگاه های نام مطرح، در زمینه های مختلف 
ورود پیدا کرده ایم و به پیشرفت خوبی دست 

رسیده ایم.

تمرکز روی سلول های بنیادی 
مزان شیمی

حجت نــادری عضــو هیئت علمــی گروه 
سلول های بنیادی، پزشکی و بازساختی جهاد 
دانشگاهی مشــهد نیز اظهار می دارد:از انواع 
ســلول های بنیادی دارای ظرفیت درمانی، 
بیشتر روی ســلول های مزان شیمی،تمرکز 
کرده ایــم.وی اظهــار می کند:تحقیقات و 
کارآزمایی های بالینی،کاربرد عمیق و موثر این 
سلول ها را تایید کرده و در حال حاضر حدود 
2۰۰ کارآزمایی بالینی با استفاده از سلول های 
بنیادی مزان شیمی انجام شده و نتایج نشان 
داده این ســلول ها قابلیت بالایی در درمان 
بیماری های ایمونولوژیک مانند ام اس دارند.

عضو هیئت علمی گروه ســلول های بنیادی 
جهاد دانشگاهی مشــهد با اشاره به اینکه در 

دنیا در حوزه سلول های بنیادی کارهای بزرگی 
انجام شده، ادامه می دهد: ایران سعی دارد در 
حوزه سلول های بنیادی به عنوان پل رابطی 
بین دانشمندان علوم پایه و پزشکان بالینی 
باشد و ظرفیت بالای سلول های بنیادی را در 
کاربرد و دانش فنی به بالینی ترجمه کند.وی 
تصریح می کند: در حوزه سلول های بنیادی 
پروژه های تحقیقاتی زیــادی انجام داده ایم 
که مهم ترین هدف مان کاربردی بودن و ارائه 
خدمات تخصصی اســت.نادری به برگزاری 
دومین کنگره بین المللی سلول های بنیادی 
اشاره می کند و می گوید: برگزاری این همایش 
برای ما هدف نبوده ، بلکه به این کنگره به عنوان 
ابزاری نگاه می کنیم تا دانشــجویان، اساتید 
علوم پایه ســلول های بنیادی و پزشکان که 
حلقه آخر استفاده کننده سلول های بنیادی 

برای بیماران هســتند را در مجموعه ای گرد 
هم بیاوریم.وی می افزاید: ایجاد تبادل باعث 
می شود دانش فنی به بالینی سلول های بنیادی 
تسهیل شود. از مهم ترین فعالیت هایی که در 
این کنگره انجام دادیم، نشست بین رشته ای 
اســت و با فراخوانی که در کشــور و سطح 
مشهد انجام دادیم، با استقبال خوبی مواجه 
شــدیم. عضو هیئت علمی گروه سلول های 
بنیــادی جهاد دانشــگاهی مشــهد تاکید 
می کند: اگر در نظر داریم که کاربردی شدن 
سلول های بنیادی اتفاق افتد، باید دانشکده 
و یک کمپین بین رشــته ای داشته باشیم، 
همچنین مدرسه سلول های بنیادی در مشهد 
که به همت دانشــجویان انجام شده،گامی 
 بزرگ در جهت آگاهی بخشــی محســوب

 می شود.

پیشرفت در حوزه سلول های بنیادی 
ایران در جمع ۱۵ کشور برتر جهان

 

تبریز- نسل فردا: مدیرعامل سازمان پارک ها 
و فضای ســبز شــهرداری تبریز از ثبت رکورد 
کاشت بیش از 10 میلیون گل در تبریز خبر داد.
محمدحســین حســن زاده در خصوص کاشت 
گل های بهاری در سطح شهر تبریز، اظهار کرد: 
طبق روال سال های گذشته برای آغاز سال جدید 
و فصل بهار، کاشت گل های مختلف سازگار با اقلیم 
آب و هوایی شهرمان را در دستور کار قرار داده ایم و شهروندان در همه مناطق شهر تبریز شاهد 
اجرای این امر هستند. حسن زاده با بیان این که هم اکنون بیش از 10 میلیون گل در سطح 
میادین و پارک های تبریز کاشته شده، افزود: با توجه به این که ایام بهاری تبریز از اردیبهشت ماه 
آغاز می شود، برنامه ریزی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری تبریز نیز بر این اساس بوده و با 
در نظر گرفتن شرایط آب و هوایی، کاشت گل های متنوع فصل را در دستور کار قرار داده ایم. وی 
در ادامه با اشاره به کاشت بیش از دو میلیون پیاز گل لاله در تبریز، افزود: هم اکنون پس از تهران، 
آمار بالاترین تعداد گل لاله در کشور از آن تبریز است و  مفتخریم که امسال نیز هموطنان 
مان را به مهمانی لاله ها در تبریز دعوت می کنیم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری تبریز با تأکید بر این که بر اساس تجربه سال های گذشته، بسترسازی لازم برای 
نگهداری پیاز گل لاله فراهم شده، خاطرنشان کرد: با توجه به این که پیاز گل لاله نیازمند 
گذر از فصل سرماست، در طول سال اقدامات لازم برای محافظت در مقابل انواع بیماری ها و 

قارچ زدگی را انجام داده ایم. 

شیراز- نسل فردا: شهردار شیراز با اشاره به در 
پیش بودن دوازدهمین دوره انتخابات ریاســت 
جمهوری و پنجمین دوره انتخابات شــوراهای 
اسلامی شهر و روستا، هرگونه استفاده و بهره گیری 
انتخاباتی از امكانات شــهرداري براي تبلیغات را 
غیرقانوني،خلاف و ممنوع دانست.علیرضا پاک 
فطرت با اشاره به نص  صریح قانون و تكلیفي که 
مقام معظم رهبري در خصوص استفاده ابزاري از بیت المال در انتخابات و ممنوعیت آن تعیین 
فرموده اند، گفت: اگر موردی از استفاده تبلیغاتي بر له یا علیه فرد و گروهي در شهرداري شیراز 
مشاهده شود، باآن براساس قانون برخورد خواهد شد .وی حضور حداکثری مردم در انتخابات 
را پشتوانه ای قوی برای نظام و دولتمردان دانست و گفت: قطعا هرچه حضور و مشارکت مردم 
 پررنگ تر باشد،توان و قدرت کشور و مســئولان ما در چانه زنی های بین المللی نیز بیشتر

 می شود .
شهردار شیراز تاکید کرد: اگر می خواهیم کشوری امن و برخوردار از اقتصادی شكوفا داشته 
باشــیم،باید با هر نگاه و تفكری که داریم، در انتخابات حضور یابیم .وی انتخابات شوراهای 
اسلامی شهر و روســتا را دارای اهمیت بالایي ارزیابي و اضافه کرد: امروز بیش از 70 درصد 
جمعیت کشور در شهرها سكونت دارند و شهرها روز به روز در حال گسترش اند و به دنبال آن 
مشكلات نیز بیشتر و بزرگ تر می شود .پاک فطرت تاکید کرد:  مردم باید در انتخاب اعضای 

شوراها دقت داشته باشند.

سید خدیجه حسینی-نسل فردا: رئیس 
سازمان صنعت،معدن و تجارت استان سمنان 
به اتفاق نمایندگان اقشــار و گروه های مختلف 
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی اقتصادی و مسئولان 
استان سمنان،انتخابات را نمادی از مشروعیت، 
میزان اقبال عمومی و مظهری برای بروز خواسته 
مردم در تعیین رویكرد توســعه ای کشور عنوان 
کردند.مهندس بهروز اسودی در میزگرد »انتخابات و رأی به کارآمدی، تجربیات، توانایی 
و برنامه های نامزدها« ، به بیان نظرات خود درباره انتخابات در دوره کنونی پرداخت.بهروز 
اسودی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان نیز در این میزگرد، سه محور 
رشد، پیشرفت و توسعه را گزینه های مقابل رأی دهندگان برای تعیین در سرنوشت خود از 
طریق انتخابات عنوان و خاطرنشان کرد: مردم با انتخاب هر کدام از این رویكردها پشتوانه 
مردمی حرکت حاکمیت را تحكیم می بخشند.وی بر فرهنگسازی برای کمک به مردم در 
تعیین رویكرد انتخاب در بهترین شرایط به سود کشور تاکید و خاطرنشان کرد: مردم در هر 
دوره، توسعه سیاسی، اقتصادی و یا حضور قدرتمندتر در صحنه بین المللی را با هوشیاری رقم 
زده اند.گفتنی است، در این میزگرد منصور فرزامی راد، فعال سیاسی و استاد دانشگاه ، علی اکبر 
صیادجو رئیس اتاق اصناف استان سمنان ، امیر بینایی مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری 
سمنان و رحمان سعادت، عضو هیئت علمی دانشكده اقتصاد ، مدیریت و علوم اداری دانشگاه 

سمنان نیز حضور داشتند و به بیان نظرات خود پرداختند.

 ثبت رکورد کاشت بیش از ۱0 میلیون گل
 در تبریز

 استفاده انتخاباتی از امکانات شهرداری
 ممنوع است

 انتخابات خواسته مردم در رویکرد رشد،پیشرفت
 و توسعه کشور است

طی سال های گذشته اقدامات چشمگیری در حوزه سلول های بنیادی رخ داده که باعث شده ایران در جمع 1۵ کشور 
برتر این حوزه در دنیا قرار گیرد.توجه به سلول های بنیادی به عنوان دانشی نوپا در علوم پزشکی، چند سالی است 
به یکی از شاخه های مهم و پیشتاز در جهان تبدیل شده؛به صورتی که مراکز تحقیقاتی معتبری در دنیا با صرف بودجه های 

زیاد مشغول مطالعه و تحقیق روی سلول های بنیادی و کاربردی کردن آنها هستند.

مشهد
 نسل فردا

ساری- نسل فردا: مدیرکل محیط  زیست 
مازندران، یكی از مشــكلات اصلی استان را 
مدیریت پسماند برشمرد و گفت: باید اولویت 
اول شهرداران و شوراها، مدیریت پسماند باشد و 
مسائل محیط زیست به مطالبه اجتماعی تبدیل 
شود.حسینعلی ابراهیمی کارنامی با اشاره به 
اثربخشی آموزش برای حفظ محیط  زیست، ابراز 
امیدواری کرد که روزی تخریب محیط زیست 
برای همگان به  یک ضد ارزش و حفظ محیط  

زیست به یک ارزش تبدیل شود و افرادی که 
وارد طبیعت می شوند،بدانند که نباید در هر 
جایی پای بگذارند و در هرجایی زباله بریزند، 
آنگاه ما می توانیم به وقوع توسعه پایدار در استان 
و کشور امیدوار باشیم.وی با بیان اینكه محیط 
زیست با صنعت و توسعه مخالف نیست، اما نگاه 
ما توسعه پایدار است، افزود: معادن  کاوی باید به 
گونه ای باشد که برای نسل آینده هم باقی بماند 
و در استفاده از معادن باید حداکثر استفاده را 
داشت، چرا که امروزه، خام فروشی بی معناست 
و دیگر کشوری با منابع تجدیدناپذیر خود چنین 
رفتاری ندارد.وی افزود: هر چند جنگل جزو 
منابع تجدید پذیر است،اما با توجه به تغییرات 
اقلیمی،این تجدید پذیری بسیار کند شده،از 

این رو، در بهره برداری از منابع تجدیدپذیر نیز 
باید بسیار دقت شود.بابایی با اشاره به مهندسی 
فرآیند گفت: امیدواریم روزی برسد تا در همان 
زمانی که فونداسیون بخش تولید را می ریزیم، 
فونداسیون سیستم تصفیه و کنترل آلودگی هوا 
را نیز پی بریزیم.وی با اشاره به شباهت اقلیم ما 
به اروپا گفت: اروپا  در عین حال که همه مراحل 
توسعه را طی کرده، محیط زیست خود را نیز 

حفظ کرده است.
بابایی با اشاره به فرمایشات  مقام معظم رهبری 
در ابلاغ سیاست های کلی محیط زیست و تأکید 
ایشان مبنی بر تهیه پیوست زیست محیطی 
برای هر طرح توســعه صنعتی، گفت: باید در 
کنار ایجاد اشتغال و توسعه، نگاه خردمندانه ای 

در راستای حفظ محیط زیست داشته باشیم، 
چرا که تخریب محیط زیست سریع، اما جبران 
و احیای آن یا صورت نمی گیرد و یا بسیار کند 
است.بابایی با بیان اینكه حفظ محیط زیست 
با مشــارکت مردم و تشــكل های مردم نهاد 
محقق خواهد شد،افزود: باید مردم به مسائل 
زیست محیطی حساس شوند و در سال های 
اخیر این هشیارسازی اجتماعی خوب صورت 
گرفته و مردم آگاه تر و حســاس تر از گذشته 
شده اند، اما هنوز تا ســرمنزل مقصود بسیار 
فاصله داریم.بابایی با بیان اینكه محیط زیست 
برای همه است و سیاســی کار نیست، افزود: 
در حوزه پســماند اتفاقاتی در اســتان انجام 
 شده و تا حدودی پیشرفت داشته و در برخی 

نیروگاه ها برای استفاده از بیوگاز، قراردادهایی 
منعقد شده،همچنین در رابطه با کمپوسا نیز 
باید آنقدر حساسیت داشته باشیم تا کمپوست 
تولیدی مورد اقبال کشاورزان قرار گیرد.وی 
خاطرنشــان کرد: مدیریت پسماند در داخل 
شهرها به عهده شهرداری، در روستاها بر عهده 
دهیاری ها و در خارج از شــهرها و روستاها به 
عهده بخشداری ها و اداره راه است و این مدیریت 
باید انجام شود و وزارت بهداشت نیز مكلف به 
پیگیری، نظارت و گــزارش بوده و همچنین 
نظارت عالی بر عهــده اداره حفاظت محیط 
زیست اســت و خوشــبختانه محیط زیست 
 در اســتان در موارد کوچک تر هم وارد شده

 است.

مدیرکل حفاظت محیط  زیست مازندران بیان کرد:

مدیریت پسماند،مشکل اصلی 

کشت گیاه دارویی در دوهزار هکتار از اراضی چهارمحال و بختیاری

کیش-نسل فردا: دبیر شــورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی گفت:جزیره کیش درخشش 
خوبی در اقتصاد کشور داشته و باید این درخشش 
منجر به افزایش درآمد ســاکنان بــه ویژه بومیان 
بشود و نتیجه نهایی توســعه این باشد که مردم در 
وضعیت بهتری زندگی کنند . اکبر ترکان که شامگاه 
دوشنبه به جزیره کیش ســفر کرده بود،سه شنبه 
ضمن افتتــاح پارکینــگ اســكله ماهیگیری از 

طرح های عمرانی،دردســت اجرا و همچنین طرح 
توانمندســازی، بهسازی و نوســازی سفین قدیم 
بازدید کرد.وی در حاشــیه بازدید از طرح توانمند 
سازی ، بهسازی و نوسازی ســفین قدیم در جمع 
خبرنگاران گفت : بازســازی این روستای قدیمی 
با تاکید بر حفظ هویت فرهنگــی و معماری بومی 
 صورت گرفته تا جذابیت بیشتری برای گردشگران

 داشته باشد .

ترکان هدف مسئولان منطقه آزاد کیش از بازسازی 
و اجرای این طرح را توانمند ســازی مردم منطقه 
عنوان کرد و گفت: نكته مهم در توســعه بهبودی 
تراز زندگی مردم اســت.بازدید از بندر و اسكله 35 
هزار تنی،یكی دیگر از طــرح هایی بود که ترکان از 
آن بازدید و در جریان پیشرفت کار قرار گرفت .وی 
گفت  این طرح نخستین پستی است که برای کشتی 
35 هزار تنی فعالیت می کند که حدود 45 درصد 
کار پیشرفت داشته که امیدواریم دی ماه سال جاری 
به بهره برداری برسد .مشــاور رئیس جمهور افزود : 

توســعه بندر کیش به منظور پذیرش کشتی های 
اقیانوس پیما صــورت می گیرد و بــا تكمیل این 
 طرح ظرفیــت تخلیــه و بارگیــری کالا افزایش

 می یابد .
دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با 
قدردانی از این فعالیت ارزشــمند در جزیره کیش 
گفت: این منطقه توانسته با مهندسی؛ ارزش هزینه 
ساخت اسكله از 128 میلیارد تومان طرح را به 60 
میلیارد تومان کاهش دهــد و این یعنی 50 درصد 

صرفه جویی در هزینه .

درخشش خوب کیش در اقتصاد کشور 

شهرکرد- نســل فردا: مدیرکل منابــع طبیعی و 
آبخیزداری چهارمحال و بختیاری گفت: سال گذشته 
دوهزار هکتار از اراضی استان به کشت گیاهان دارویی 
اختصاص یافت که این مهم از برنامه های ســال جاری 

منابع طبیعی با همکاری جهاد کشــاورزی نیز خواهد 
بود. علی محمدی مقدم اظهار کرد: خوشبختانه اهداف 
و برنامه های این اداره کل به سمت و سوی محقق شدن 
شعار سال پیش می رود که تحقق این امر کمک شایانی 

به بحث تولید و اشتغال خواهد کرد.وی با اشاره به وجود 
بحران کم آبی در چهارمحال و بختیاری، افزود: باید الگوی 
کشــت را تغییر داده و به سمت کشت گیاهانی که نیاز 
به آب کمتری دارنــد، پیش رویم.محمدی مقدم گفت: 
پتانسیل کشت گیاهان دارویی و جنگل کاری اقتصادی 
برای استان وجود دارد که حمایت مسئولین را می طلبد.

وی با اشاره به اینکه چهارمحال و بختیاری اولین استان 
کشت کننده گیاهان دارویی در کشور بوده، تصریح کرد: 
سال گذشــته دوهزار هکتار از اراضی استان به کشت 
گیاهان دارویی اختصاص یافت که این مهم از برنامه های 
سال جاری منابع طبیعی با همکاری جهاد کشاورزی نیز 
خواهد بود.محمدی مقدم با اشاره به فرآوری گیاه خوراکی 

و دارویی کلوس در استان، تاکید کرد: در این راستا ضمن 
عقد تفاهم نامه ای با پارک علم و فناوری، عصاره گیری از 

این گیاه در استان انجام می شود.
وی ادامه داد: متاسفانه بهره برداران در منطقه سرآقاسید 
اقدام به غنچه فروشــی این گیاه می کردند که موجب 

نابودی و ریشه کنی آن می شد.


